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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Önöknek ez jelenti a gyermekvédelmet: a 
gyermekekre alig néhány százmillió többlet jut, de a megfigyelésekre, ellenőrzésekre súlyos 
milliárdokat költenek?!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Egy  nemrégiben  megjelent  kormányhatározat  szerint  (a  gyermekvédelmi  feladatok  ellátásával
összefüggő  források  biztosításáról  szóló  1177/2024.  (VI.  20.)  Korm.  határozat)  többletforrást
biztosítanak a gyermekek védelme érdekében egyes törvények módosításáról szóló 2024. évi XXX.
törvény végrehajtásához, az alábbiakra:

a) a nevelőszülők a kollégista gyermek után teljes díjazásban részesüljenek (92 millió forint),

b)  a  gyermekvédelmi  intézményekben  vezetőként  és  szakmai  munkakörben  foglalkoztatottak
pszichológiai  alkalmassági vizsgálata megtörténjen (belügyi igazgatás kap 743 millió forintot,  a
szociális pedig 209 millió forintot),

c)  a  gyermekvédelmi  intézményekben  vezetőként  és  szakmai  munkakörben  foglalkoztatottak
kifogástalan életvitel ellenőrzése megtörténjen (770 millió forint).

 

Az is  kiderül  a  határozatból,  hogy a b) és c)  pontra  szánt  keretből  485 millió  forint  a  belügyi
igazgatás személyi juttatásait fogja növelni, 196 millió forint pedig a Nemzeti Védelmi Szolgálat
2024. évi személyi juttatásait emeli majd.

 

Tehát  idén,  az  újonnan  elfogadott  gyermekvédelmi  csomag  kapcsán,  a  gyermekekkel



kapcsolatos  kiadásokra  mindössze  92  millió  forintot  adnak,  a  dolgozók  megfigyelésére,
ellenőrzésére, felmérésére 1 452 millió forintot szánnak. 

 

A határozat  4.  pontja  arról  is  rendelkezik,  hogy a  2025.  évi  költségvetési  törvényben,  beépülő
jelleggel gondoskodni kell évi

„a)  184  000  000  forint  forrás  rendelkezésre  állásáról  a  XIV.  Belügyminisztérium fejezet,  20.
Fejezeti kezelésű előirányzatok cím, 32. Szociális, gyermekvédelmi, gyermekjóléti és fogyatékos
személyek  esélyegyenlőségét  elősegítő  célelőirányzatok  alcím,  1.  Szociális  célú  nem  állami
humánszolgáltatások támogatása jogcímcsoporton,

b)  1  183  594  000  forint  forrás  rendelkezésre  állásáról  a XIV.  Belügyminisztérium  fejezet,  1.
Belügyminisztérium igazgatása címen,

c) 59 814 000 forint forrás rendelkezésre állásáról a  XIV. Belügyminisztérium fejezet, 3. Szociális
és  gyermekvédelmi  intézményrendszer  cím,  1.  Szociális  és  gyermekvédelmi,  gyermekjóléti
feladatellátás és irányítás intézményei alcímen,

d) 750 893 567 forint forrás rendelkezésre állásáról a  XIV. Belügyminisztérium fejezet, 2. Nemzeti
Védelmi Szolgálat címen.”

 

Ez utóbbi pont tehát azt jelenti, hogy miközben a szociális-gyermekvédelmi ágazat beépülő
jelleggel 2025-től alig 244 millió forintot kap majd, addig a belügyi igazgatás és a Nemzeti
Védelmi Szolgálat viszont összesen közel 2 milliárd forintot.

 

A  határozat  utolsó  pontja  szerint  az  ellenőrzésekkel,  megfigyelésekkel  kapcsolatos
eszközbeszerzésekre nem vonatkozik a kormányzati beszerzési stop.

 

Mindezek miatt kérdezem:

• Önöknek ez jelenti a gyermekvédelmet: a gyermekekre alig néhány százmillió többlet 
jut, de a megfigyelésekre, ellenőrzésekre súlyos milliárdokat költenek?!

• A határozat szerinti 2. b) pontban, a gyermekvédelmi intézményekben vezetőként és 
szakmai munkakörben foglalkoztatottak pszichológiai alkalmassági vizsgálatához 
kapcsolódóan pontosan milyen feladatokra kap forrást a belügyi igazgatás és mire a 
szociális?

• Vesznek fel új pszichológusokat az egyes gyermekvédelmi intézményekbe is, vagy 
csak a dolgozók ellenőrzésére alkalmazzák őket?

• A személyi juttatásokra szánt bő 680 millió forint mennyi ember juttatását fedezi 
idén? Összesen mennyien fogják végezni ezeket az ellenőrzéseket az egyes 
intézményekben? Mennyi embert vesznek fel a Nemzeti Védelmi Szolgálathoz a 
gyermekvédelmi intézmények dolgozóinak ellenőrzésére, megfigyelésére?
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• Milyen beszerzésekre nem vonatkozik majd a beszerzési stop? Milyen új eszközökre 
van szüksége az érintett intézményeknek?

• Miért nem bővítik a gondozásban élő gyermekek juttatásait? 
• Miért nem emelik a dolgozók bérét? 
• Miért nem emelik az intézmények működését biztosító forrásokat?

 

Várom válaszát!
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